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 ברכה לקהילה לפתיחת קמפיין גיוס המונים לבית לחיים | צביקי והילה

אהובים ויקרים  –מזכ"לית הקיבוץ הדתי,  נוער יקר  –קהילה יקרה, אורחים יקרים, תורמים אהובים, שרה עברון 

 כולכם.

 בחודשים האחרונים זכינו להכיר דמות מרגשת ומרתקת, ואודותיה רצינו לספר היום מעט.

עם תחילת תהליך גיוס התרומות, פנתה אלינו יונית לוריא, מגייסת המשאבים של הקיבוץ הדתי, ובעזרתה פגשנו את 

 צבי מיימון רואש ז"ל. –משפחת רואש מרחובות, שביקשה להנציח את זכרו של אבי המשפחה 

שנים למשפחת רבנים עניפה, משפחת משאש, ביניהם אב בית הדין של מרוקו ורב  77צבי, יליד מקנס שבמרוקו, נולד לפני 

 העיר חיפה. צבי היה גאה מאוד במקורות משפחתו, ואהבת התורה ואהבת תלמידי חכמים היו נר לרגליו.

 מרים לבית איטח.  -, כשהוא ספוג באהבת הארץ והציונות, עלה לארץ לבדו, ובה הכיר את אשתו לעתיד 91בגיל 

צבי למד תואר ראשון ושני במיקרו ביולוגיה, ולאחריו התגייס לצה"ל, בו התחיל קריירה מרשימה בתחום המעבדות 

 הרפואיות. 

בתפקידו זה, הגיע לדרגת סגן אלוף ומפקד המעבדות בחיל הרפואה, והשתתף במשלחות סיוע ברחבי העולם, בין היתר  

ברואנדה ובארמניה. עם שחרורו ניהל צבי את מערך המעבדות בקופת חולים מאוחדת, וקידם הבאת טכנולוגיות חדשות 

 ועדכניות לארץ. מכל העולם עלו אנשים לצפות במעבדה שתכנן ויצר.

 גאוותם הגדולה של צבי ורעייתו מרים היו שלושת ילדיהם, אותם גידלו באהבה גדולה ברחובות. 

באחרית ימיו חלה צבי בסרטן, איתו התמודד בגבורה ועם חיוך על שפתיו, ובהודיה גדולה על הטוב שזכה לו במהלך חייו,  

 .77עד לפטירתו בטרם עת בגיל 

פגישתנו עם משפחת רואש, מרים, יערי, חיים ושלומי היתה מיוחדת ומפעימת לב. פגשנו משפחה צנועה ועדינה, המבקשת 

 על ידי הוספת טוב בעולם. –האיש שמצא חן ושכל טוב בעיני כל רואיו  -להנציח את אביהם  

עם הצגת הפרוייקט של הבית לחיים במעלה גלבוע, נקשרה נפשם בנפשנו. וכמעט מיד החליטו לתמוך בצורה משמעותית  

ביום העצמאות האחרון, אות  –בית צבי. ההסכם עם המשפחה נחתם בעיתוי המתאים ביותר  -בבית שייקרא על שמו  

 וסמל לסיפור היהודי, הישראלי והציוני הייחודי של משפחת רואש.

קהילת מעלה גלבוע תהיה שלמה יותר עם הקמת מקום מיוחד עבור אנשים מיוחדים. אנו גאים ומתרגשים בשיתוף 

 הפעולה המיוחד שנוצר כאן, בין תנועת הקיבוץ הדתי, לקיבוץ מעלה גלבוע, לקהילה ולמשפחת רואש. 

 זכות היא למעלה גלבוע שיהיה בה בית של אנשים מיוחדים, וזכות גדולה היא שהוא ייקרא ע"ש צבי ז"ל. 

אנו מבקשים להודות לכל שותפינו, בראש ובראשונה לקיבוץ מעלה גלבוע על העמדת הבית בנדיבות עבור הפרוייקט, 

רוף, גלית כרם, פרחית ריבלין, לני קפלן, מוריה -ריבה פריד –לתנועת הקיבוץ הדתי על כל הסיוע, לצוות הבית לחיים כולו 

לדל, חן מיץ, דניאל גרוס ולכרמית דגן בראשו, על הדחיפה הבלתי פוסקת והעשייה הבלתי נגמרת, לעדי שגיא ולאלעד 

 על הדרך שסללו לנו. –שוקי קרביץ, יריב קרין וגיא לפידות  –בלוך,  ולקודמינו 

 בעזרת ה' נעשה ונצליח.

 

 

 צביקי יהיה בחופשה. במקרים דחופים ניתן לפנות ליצחק.  -*במהלך שבוע הבא

 

 



   

 בתום השלושים לאבלות | משפחת רייבי

 תודה רבה לקהילת מעלה גלבוע על התמיכה במהלך השבעה. על ההתעניינות, האכפתיות, החיבוק החם, האהבה העוטפת.

 על שליחת ההודעות לניחומים. 

 תודה למירי מילר על ארגון המשלוח המפנק מטעם הקהילה לבית האבלים. 

 ל. “תודה לכרמית דגן על ארגון ארוחות הערב לתמר והילדים פה במעג

 עברנו ימים לא פשוטים, טעונים בעצב וגעגוע, וכמובן שהגעגוע לא יעבור. 

אמא/סבתא שושנה היתה אשה פשוטה, חמה, אוהבת, צוחקת, עם שמחת  -קשה לכתוב בלשון עבר -כמה מילים על אמא

 אהבה מאוד את משפחתה ולהיות עם המשפחה כמה שיותר. ‘. חיים, אהבת האדם, ואהבת ה

אמא היתה משקימה מוקדם בבוקר ומתפללת בקביעות ואדיקות ואומרת תהילים, “ אדם לעמל יולד...”על אמא נאמר 

 שיבא, לואיזה ועוד. -לאחר מכן היתה יוצאת לחלקת האדמה ליד הבית לעבד, ולגדל בה צמחים לשימוש המשפחה

אמא אהבה לטייל לקברי צדיקים ולהתפלל על עמך ישראל. הייתה נפגשת בקביעות במושב עם נשים לומר תהילים. 

 יהי זכרה ברוך. ‘. הקיפה את עצמה בעשייה של טוב לעבודת ה

 

 ממשיכים בקליטה |ועדת קליטה

 ביום שני הקרוב! שימו לב מי מגיעים אלינו 

 חמי, דקלה והילדים, נעם שעולה לכיתה א' בביכורים ודוד שעולה לגנון גפן. –ברוכים הבאים למשפחת בן ברוך 

 משפחת בן ברוך מגיעה אלינו מירושלים, ותתגורר בבית משפחת שלו.  משפחת וולך תהיה המשפחה המאמצת שלהם. 

 

 אבישג ,יהודה, אורי, הלל, עיינה, רני ואיתמר כמה טוב שחזרתם!! באותו יום בדיוק חוזרת אלינו משפחת מילר. 

 משפחת מילר חוזרת אלינו אחרי שנתיים באילת ותתגורר בבית משפחת בן זאב לשעבר. 

 

 מוזמנים לבקר, להזמין ולקבל במילה טובה.  בברכת יישוב טוב וקליטה טובה.

 

יהיו הסעות 
מסיום הצעדה 

 ל“למעג



 מילות השראה בערב התנעה לקמפיין בית לחיים מעג'ל | ורדית דור

אוּ כָּל הוֹן  דַעַת חֲדָרִים יִמָלְּ כּוֹנָן, וּבְּ בוּנָה יִתְּ מָה יִבָנֶה בָיִת, וּבִתְּ חָכְּ נָעִים".יָקָ במשלי כ'ד אומר לנו שלמה המלך: "בְּ  ר וְּ

 בחכמה ייבנה בית. בתבונה יתכונן. רוב היושבים כאן חוו על בשרם את תהליך בניית הבית הפרטי שלהם כאן על ההר.  

כמה זמן השקענו בתכנון מפורט של הבית, איך למדנו לשלב בין החלומות שלנו על הבית לבין אילוצי הכיס והמגרש, כמה חשבנו 

עיקר הבית, ועל כיווני הרוחות וכיוון הגשם במעג'ל, כמה זמן לקח מתחילת  -על עיצוב הפנים, כמה חשבנו על תכנון המטבח

 התכנון ועד לסוף הבנייה. ועוד ועוד. ובתבונה יתכונן. תכנון ארוך. תבונה. ואז מגיע השלב בו החדרים מתמלאים בהון יקר ונעים. 

שנים. י. סיים כאן שנתיים של שירות לאומי והמשיך  5: הסיפור של י. שהיה מאומץ שלנו בשילוב המשלב לפני 9סיפור מספר 

וגר בדירת  07ללימודי תואר ראשון בתקשורת בתוכנית מיוחדת ומונגשת במכללת אריאל. הוא סיים ללמוד וכרגע עובד בערוץ 

הוא היה שמח לראות את עצמו חי בקהילה כפרית  -אם הייתה לו מסגרת בהמשך חייו כמו הבית לחיים -שותפים בירושלים. אבל

 ולא בחיי העיר האנונימיים. 

: הסיפור של בועז לוינגר שהיה מאומץ שלנו לפני שנה וחצי. בועז התגייס לפני כחצי שנה במסלול מיוחד דרך 0סיפור מספר 

עמותת שווים במדים וכרגע משרת בתל אביב. אם הייתה לו מסגרת המשך כמו הבית לחיים בוודאי היה שמח להשתלב בה בתום 

 שירותו הצבאי.

לבנות  -בשלב הבוגר הזה של חייה -שנה, שיכולה וצריכה 07קהילת מעלה גלבוע. קהילה בת  -: הוא הסיפור שלנו3סיפור מספר 

כבר כמעט שנתיים  -בתוכה בית. בית למי שלא יכול לבנות אותו בכוחות עצמו ולמי שזקוק לבית. אז "בחוכמה ייבנה הבית"

הנה הגענו לשלב בו  -בחינת פרויקט הבית לחיים כאן במעג'ל, "ובתבונה יתכונן"עמלים חברי הצוות על תהליך ארוך ויסודי של 

 החלום על הבית פוגש את הכיס של כל מי שיכול לתת...

 !"לא לשווא אחי חצבת לבנין חדש, כי מן האבנים האלה ייבנה מקדש -"אם בהר חצבת אבן להקים בנין חדש

כותבת נעמי שמר. לא במקרה בכלל, כי בימים אלו שלפני תשעה באב, ימי כיסופים וגעגועים למקדש  -לא לשווא אחי חצבת

 שנחרב, הנה אנחנו מתכנסים כאן ואוספים כוחות לבניית בניין חדש, למקדש מעט של ערבות הדדית ונתינה קהילתית. 

 כי מן האבנים האלה ייבנה מקדש. או מפגש. או שניהם יחד. -בחוכמה ייבנה בית ובתבונה יתכונן. בהצלחה לכולנו

 תודה רבה לכל העוסקים במלאכה!

 

 אלירן עוזרי  -הכר את... מורן מילוא | מאת                        

 , נשואה לצביקה, אמא לאבינעם, יפתח, צרויה וברק.19בת 

 נולדתי בגני תקווה, וגדלתי באלקנה.מאיפה את במקור? 

? אני עובדת סוציאלית, בימים אלה אני מסיימת את עבודתי במלכישוע )אחרי במה את עוסקת

 שנים(, ופותחת בשעה טובה קליניקה משלי.  7כמעט 

הייתי רוצה לשבת לכוס קפה עם סבתא שלי, רחי. היא היתה אישה חמה וחכמה,  עם מי היית רוצה לשבת לכוס קפה?

תופרת מחוננת וסטייליסטית לפני שהיה כזה מקצוע. היא חלתה כשהייתי ביסודי, ועד שהגעתי לגיל ההתבגרות והבנתי 

 שנה. עד היום היא חסרה לי.  07שאני רוצה לקבל ממנה עוד הרבה, היא כבר לא היתה צלולה, ונפטרה לפני 

אני מאוד אוהבת את הספר "אישתו של הנוסע בזמן" וחוזרת אליו כל כמה שנים. אל   איזה ספר או סרט אהבת במיוחד?

 תבזבזו זמן על הסרט או הסדרה....

הקבוצה הכי פעילה היא נשים נשים נשים. קבוצה חופרת, אך מופלאה,  ?איזו קבוצת ווטסאפ קיבוצית הכי פעילה אצלך

 שעזרה לי מלא פעמים. אז היא על השתק )כי יש גבול(, אבל אני עוקבת אחריה מקרוב. 

אני הכי אוהבת בקהילה שלנו את חוסר התיוג. יצרנו פה ממש אי של שפיות חברתית  מה את הכי אוהבת במעלה גלבוע?

 וקבלה. אמנם הוא לא תמיד מושלם, אבל הכי קרוב למושלם שאני מכירה. 

... אני בעלת תעודה בשזירת פרחים, ודי טובה בזה. )מוזמנים לקבל טיפים איך ספרי דבר שלא הרבה אנשים יודעים עליך

 לעשות מייקאובר לזרים מהמרכולית(.  עוד דבר שלא הרבה אנשים יודעים, שיש לי חגורה ירוקה עם שני פסים בקראטה.



 | אורי לדל המיחזור ריאיון שערכתי עם עצמי בנושא

 

 אני רואה שאתה עוסק הרבה במיחזור הבקבוקים. זה הרבה עבודה?

 אל תשאל! –כמה שזה נכון 

 כבר שאלתי...

מה שמקשה על העבודה הזאת היא העובדה שיש עדיין אנשים שלא הבינו לאן זורקים מה. זה פשוט מאוד: אם כתוב על 

 זה הולך לאשפה. –שומרים למיחזור. אם לא כתוב "פקדון"  –המיכל "פקדון" 

 לאשפה?

 –שפעם שימשו למיחזור בקבוקי פלסטיק גדולים  –המועצה החליטה שהכלובים הצהובים )"מיחזוריות"(   אני אסביר.

ישמשו עכשיו כ"פח הכתום". מבחינתה, אפשר לזרוק שם כל מה שעשוי מפלסטיק ומדי פעם המועצה תפנה ותעביר 

 לגריסה.

 נשמע טוב.

 –במעלה גלבוע החלטנו לפני הרבה שנים שכל החזרי הפקדון שנאסף באיסוף הציבורי ילכו לטובת הציבור  ממש לא.

לנוער, לצח"י או כדומה. אם הציבור זורק בקבוקי פלסטיק למיחזוריות, המועצה תאסוף אותם עם הפלסטיק שאין עליו  

 פקדון ותשלח לגריסה. זה הפסד של אלפי שקלים בשנה של החזרי פיקדון.

 אז מה עושים?

בתאום עם המועצה, הכלובים הצהובים ישמשו אותנו רק לבקבוקי פלסטיק )גדולים וקטנים(. אנחנו נרכז, נמיין, נארוז,  

ונשלח אותם ונקבל את החזר הפיקדון כשבעבר. המועצה לא תגיע לאיסוף את "הפח הכתום", וכל הפלסטיק שאין עליו 

 נזרוק ישר לפח הירוק. –פקדון 

 כלומר, אנחנו נמשיך לקבל את החזרי הפיקדון.

 תסכם לי מה זורקים לטובת החזר פיקדון ומה זורקים לפח אשפה.

  פשוט:

  למיחזורית. -רק בקבוקי שתייה, מחצי ליטר ועד שני ליטרים  –פלסטיק 

סבון, מרכך, שמפו,  לזרוק ישר לפח.  –כל מיכל או אריזה מפלסטיק שאיננה בקבוק שתייה ולכן לא רשום עליה "פקדון" 

 כל אלו לפח. גם שקיות פלסטיק אינן מגיעות למיחזור. לזרוק לפח! –אריזות עוגיות, בקבוקי שמן מפלסטיק 

 למיכלים השחורים. –רק בקבוקי יין, בקבוקי שתייה, בקבוקי בירה  –זכוכית 

לפח. צנצנת שמן, ריבה, נוטלה, קפה,  –כל בקבוק זכוכית או צנצנת שאיננה לשתייה ולכן לא רשום עליה "פקדון" 

 כל אלו לפח או למיכל הסגול מאחורי המטבח. –אגרטלים 

 למיכלים הייעודיים. –ניר, קרטון, בטריות 

 מה הקטע של המכסים והפקקים?

הפקקים והמכסים של כל מה שהולך למיחזור הם בעצם אינם מחומר שמתאים למיחזור. בבקבוקי הפלסטיק הפקק מונע 

 מאפשרות לדחוס את הבקבוק ואז הוא טופס יותר מקום בשקית בה אורזים אותם.

 ומה עם ארון שבור, מאוורר שבור או בימבה שבורה?

כפי שפורסם שוב ושוב, המקום המיועד לפסולת גסה הוא במכולה ליד תחנת הדלק. אף אחד לא בתפקידו לפנות את 

 הדברים האלו מפינות המיחזור. מי שמשאיר שם סתם מתעצל ומעמיס עבודה על אחרים.

 יש לך מה להוסיף?

 רוב רובם של תושבי מעלה גלבוע מקפידים לזרוק פסולת כמו שצריך ואני שמח שיש לנו מודעות גבוהה לנושא. 

 חשוב לא פחות להסביר לילדים מה זורקים למיחזור ומה הולך לפח.

 .750-3930910 –יש מספר שאפשר לשלוח וואטסאפ ולשאול כל שאלה שרוצים בנושא מיחזור במעלה גלבוע  –ולבסוף  

 



 
  דברים קורים בוועדת תכנון

כידוע, מעלה גלבוע מקדמת תב"ע חדשה הכוללת שכונת מגורים נוספת. לאחר מפגשי שיתוף הציבור  - תב"ע •

שהתקיימו לפני כחודשיים קיבלנו מצוות ההיגוי את משימת כתיבת המסמך המנחה לתכנון. מסמך זה מכיל את הדרישות  

היישוביות שלנו למתכנן ונשען על הצרכים שאליהם אנו ערים בשנים האחרונות וכמובן גם על דעות התושבים כפי 

 שבוטאו במפגשים. המסמך הוכן והועבר לצוות ההיגוי להמשך התהליך.

 לפני כחודשיים ערכנו דיון עומק לגבי השימוש במבני הציבור הקיימים במרכז הקיבוץ.  – מבני ציבור •

"צרכנים" השונים )הגיל הרך, החינוך הבלתי פורמלי, תרבות, ספריה( מהם הצרכים ומהם האתגרים לגבי -שמענו מה

המבנים הקיימים והנדרשים עבורם. אנחנו מנהלים דיון ארוך לגבי אופן השימוש במבנים כך שיספק את הצרכים 

הנוכחיים והעתידיים של הקהילה, כאשר השאיפה היא לרכז את השימושים השונים ולמקם אותם בצורה נכונה שתפיק 

את המירב מכל מבנה. זוהי תכנית ארוכת טווח שתיושם לאט לאט בתוך מארג השימושים הקיימים ובהתאם ליכולות 

 הקהילה.

לאחרונה חוו מספר משפחות המתכננות את ביתם קושי אל מול הועדה המקומית לתכנון ולבניה  – רישוי בניה •

במועצה בקבלת היתר. קושי זה נובע מחילופי גברי בוועדה המקומית והחלטות חדשות הנוגעות לחופש התכנוני הגדול  

יחסית שהיה במעלה גלבוע בשנים עברו. ועדת תכנון לא אדישה לנושא ומעבר לליווי ולייעוץ שאנו מעניקים לבונים בצורה 

פרטנית קיימנו גם פגישה עם מהנדס המועצה ע"מ להביא את הדברים בצורה מרוכזת ורוחבית. עד כה לא הושגה  

 התקדמות בנושאים אלה ואנו שוקלים כיצד להתקדם מול המועצה.

מספר פרויקטים מקודמים בשבועות האחרונים, חלקם במציאת מקורות מימון וחלקם כבר  – ביצוע פרויקטים •

 בשלבי ביצוע:

: כפי שכבר פרסמנו בעבר, פרויקט הדגל שלנו כרגע הוא הפיכת המבנים הסמוכים לבית הכנסת מבנה רב תכליתי •

תכליתי שיהווה חלופה למועדון ויתן מענה לחוגים, מניינים, התכנסויות וכו'. בשלב הנוכחי המבנה שופץ, -למבנה רב

 בעיקר הריסת קירות כך שייווצרו בו שני חללים גדולים שיתאימו לעבודת שתי קבוצות של החינוך הבלתי פורמלי. 

 בעתיד וכאשר ימצא לכך מימון ייפתחו שני החללים לחלל אחד שיוכל לשמש כאולם התכנסות. 

 תודה גדולה ליהודה לדרמן שליווה את השיפוץ. 

לצד הפעולות הממסדיות שנעשות לגיוס המשאבים, אנו זקוקים לעזרת הציבור בחשיבה על דרכים נוספות לגיוס הכספים 

 נקיים פגישה של הצוות בשעות הערב וחלקה הראשון יוקדש לדיון פתוח בנושא.  99.1לשיפוץ. בתאריך 

אנו מזמינים את כל מי שחושבת או חושב שיש לו מה לתרום לחשיבה זו להצטרף אלינו. הודעה מפורטת תשלח לקראת 

 הפגישה.

: מזה זמן שאנו מנסים לקדם שביל חיבור בין הכביש התחתון לכביש האמצעי בשדה הבור שמעל בית שביל הולכי רגל •

משפחת אפרים. השביל הזה אמור לחבר את כל תושבי שכונות ההרחבה אל מרכז היישוב. לאחרונה נפרץ תוואי הדרך 

 והורחב החיבור לכביש התחתון. נקווה שבקרוב תימצא הדרך לפזר על התוואי מחלוטה כדי לאפשר הליכה נוחה. 

פרויקט זה התאפשר הודות לשימוש יצירתי בכלים כבדים שממילא עבדו בקיבוץ וכך "על הדרך" זכינו לקדם פרויקט 

 חשוב. גם כאן מגיעה תודה גדולה ליהודה לדרמן על החשיבה מחוץ לקופסא, איגום המשאבים והניצוח על הביצוע.

לאחר עבודה מאומצת של צביקי מול המועצה קיבלנו אישור עקרוני להוספת תחנת היסעים באזור  תחנת היסעים: •

צומת בית דגן. כעת נדרש תכנון התחנה וביצועה ואנו מקווים שבשבועות הקרובים יתקבלו הנחיות לגבי ההסעות בשנת 

 הלימודים הבאה.

 הנושא הבא העומד על סדר יום צוות קידום הביצוע של הועדה הוא ארגון החורשה בכניסה לקיבוץ.  חורשה: •

מצורף תרשים עקרוני של התכנון המרחבי של החורשה, האמורה לכלול פינת מדורה מסודרת ובטיחותית, שולחנות 

 פיקניק ומתקני כושר בחלק הקרוב לאולם. נקווה שגם פרויקט זה יתקדם במהירות לקראת ביצוע.

 

 



 בהזדמנות זו אנו רוצים להודות לעופר מילר שפרש מהועדה עקב מעבר הדירה.  – פרידה מעופר

עופר הצטרף לוועדה והיה חלק ממנה בשנים האחרונות, תרם מידיעותיו הרבות הן בנושא תקציבים וכספים והן בנושאי  

 תשתיות ופיתוח. מאחלים לך הצלחה רבה והתאקלמות נעימה, תודה רבה על חלקך בוועדה.

נשתדל תמיד לספק מידע  –אנו מזמינים את כל תושבות ותושבי מעלה גלבוע לפנות אלינו בשאלות בנושאי תכנון  

 ולהושיט עזרה בכל נושא מרחבי או תכנוני.

 בברכת קיץ טוב, רגוע ובטיחותי,

 ובבניין ירושלים ננוחם כולנו.

 

 חברי הועדה:

אורי לדל, שגיא זיו, נרית זליגר, יוסף לבר"ן, הלל רובינשטיין, יוסי עדן, מיכאל קרני, נעה ביגמן, דורון בירנבוים ואריאל 

 לנג.

 

 

 

 להלן תרשים עקרוני של התכנון המרחבי של החורשה:



  -ה רוצה להגיד לכם תודה ילדים -בסיומה של תקופה מהממת עם בית הילדים ד

 שבאתם, התגמשתם השתוללתם הכרתם למדתם אהבתם השתעממתם אותגרתם 

 וגדלתם. 

 היה לי לעונג להיות איתכם יחד במסע הזה. 

 היריד הזה הוא דרך מהממת לסיים את השנה הזו 

 השקעתם הרבה במיון סידור ארגון צביעה חשיבה ועוד. 

 שרק תעשו טוב עם כל הכוחות האלה שלכם. 

 טוב אחד לשני לקהילה שלנו ולעולם בכלל. 

 עופו על החיים. 

 אוהבת אותכם ממש! 

 טליה


